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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XIII/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 31 października 2019r. 
 
 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 14   wg listy obecności 
stanowiącej załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 8.00 i trwała do 
godz. 11.55.     
 
Nieobecny : 

1. Królikowski Krzysztof 
                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski, 
6. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, 
 

 
7.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
W sesji uczestniczyło 55 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XIII sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  

zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  

stwierdził prawomocność obrad. 

                                                                      Ustalenie kworum to zał. nr  4 

Przewodniczący obrad  powitał  zaproszonych gości  a po raz pierwszy nowo 

wybraną  sołtys wsi Dochowa p. Agatę Matuszkowiak oraz nowo wybraną sołtys wsi 

Baranowice p. Teresę Waszkowicz  jak też publiczność. 

Przewodniczący obrad poinformował ,że  radni oraz zaproszeniu goście otrzymali 

proponowany porządek obrad  sesji. 

                                                         Proponowany porządek obrad to zał. nr 5 
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Radny Jacek Chorostkowski – wystąpił z wnioskiem w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad sesji dodatkowego punktu „ podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

nr XXXIV/246/17 w sprawie opłaty targowej. 

                                                                        Wniosek radnego to zał. nr 6 

 

Pani Irena Wachowiak – radca prawny Urzędu – do porządku obrad można 

wprowadzić zmiany bezwzględną ilością głosów. Do tego złożonego wniosku 

musiałby być przedłożony jakiś projekt uchwały. 

Radny Jacek Chorostkowski – nikt mnie nie zapytał . W moim uzasadnieniu 

informuję ,że nie chcę wprowadzać żadnej rewolucji . Burmistrz występuje  z 

propozycją  obniżki podatku od nieruchomości o 0,50 zł z tytułu działalności 

gospodarczej oraz obniżki podatku rolnego. Rok temu była składana petycja 

odnośnie przeniesienia targowiska oczywiście została rozpatrzona negatywnie bo 

burmistrz nie znalazł takiego miejsca. Sprzedaż na targowisku jest uzupełnieniem 

handlu stacjonarnego, jest to uzupełnienie sezonowe, świąteczne  i dotyczy ludzi 

mniej zamożnych. Moja  propozycja zmiany dotyczy dopisania do uchwały Nr 

XXXIV/246/19  lit. c o brzmieniu „ wyżej wymieniona opłata targowa będzie 

inkasowana w soboty natomiast środa będzie zwolniona od opłaty.” Projekt uchwały 

mam przed sobą lecz rozumiem ,że p. mecenas znajdzie jakieś haczyki,  ale 

założenie jest takie, aby w środy nie pobierać opłat bo i tak ten targ w ten dzień jest 

mały. 

Ad.2 Głosowanie wniosku o wprowadzenie do porządku obrad  dodatkowego 

punktu „Projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/246/17 Rady 

Miejskiej Wąsosza w sprawie opłaty targowej. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego Chorostkowskiego pod głosowanie. 

Rada Miejska Wąsosza 9 głosami „za” , 3 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”  

wprowadziła do proponowanego porządku obrad dodatkowy punkt  jako punkt 13a ” 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIV/246/17 Rady Miejskiej 

Wąsosza  w sprawie opłaty targowej. 

Innych zmian  do porządku radni nie zgłosili. 

                                                                   Wykaz głosowania  zał. nr 7 

 
Ad 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XIII sesji po wprowadzeniu 
dodatkowego punktu. 
Rada  13 głosami „za” , 0 „przeciw” 1 „wstrzymujący się „  przyjęła porządek obrad. 
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                                                                   Wykaz głosowania zał. nr  8 
 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d  XIII  s e s j i: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Głosowanie wniosku radnego J. Chorostkowskiego o wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego punktu. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
6. Informacja o działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 1 lipca 2019r. 

w związku z rozbudową wysypiska w Rudnej Wielkiej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia obniżenia stawki  średniej  ceny skupu 

żyta do celów podatku rolnego w roku 2020. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/55/19 z dnia 28 maja 

2019r.dotyczącej poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych oraz ustalenia wynagrodzenia 
za inkaso. 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XII/91/19  RM Wąsosza z 
dnia 24 września 2019r. dotyczącej określenia źródeł dochodów i  wydatków 
nimi finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, które 
prowadzą wydzielony rachunek dochodów.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej g. Wąsosz na 
lata 2019-2032. 

13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu g. Wąsosz na 2019r. 
13a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXXIV/246/17 w sprawie opłaty  
        targowej. 
14. Informacje Przewodniczącego Rady. 

15. Wolne głosy i wnioski. 

16. Zamknięcie sesji. 

                                                                                                                                                   

 
Ad 4.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
W pierwszej kolejności Pan Przewodniczący Rady odczytał  odpowiedzi na złożone 
wcześniej interpelacje:  
Radnego Jacka Chorostkowskiego  w sprawie : 
- uiszczenia opłaty i podpisania umowy na grunt  wykorzystywany przez śmigłowca 
na meczu charytatywnym w dniu 1 września 2019r. 
-organizacji  „Dni Wąsosza” a mianowicie biletowania lotu balonem na tej imprezie, 
ceny wykonywania zdjęć panoramy miasta , 
- zamówienia publicznego na wykonywanie „ zakupu biletów miesięcznych dla 
uczniów dojeżdżających do jednostek oświatowych na terenie g. Wąsosz wraz z 
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zapewnieniem opieki,  wartości usługi dowozu Bus-em uczniów do liceum w 
Wąsoszu, 
- wypłaty odprawy rentowej dla Z.S, 
Pan Przewodniczący Rady odczytał  też pisma Urzędu Miejskiego Wąsosza 
przekazujące  interpelacje  radnej Ewy Golba w sprawie bezpieczeństwa na drodze 
nr 137 w Czarnoborsku oraz radnej Agnieszki Smetkały w sprawie bezpieczeństwa 
dzieci poruszającej się w obrębie drogi nr 324 w Wiewierzy  do stosownych 
jednostek. 
Przewodniczący odczytał również interpelację złożoną przez radnego Tomasza 
Skibniewskiego w sprawie  bezpieczeństwa pieszych i pojazdów poruszających się 
ul. Sienkiewicza w Wąsoszu . 
 
Następnie radny Andrzej Rapior złożył trzy zapytania : 
 

1. Dlaczego zlikwidowano na placu Wolności obok obelisku herb Wąsosza?. 
Czym było to podyktowane? 

2. Pan Burmistrz oraz kandydat na radnego p. Łacinik obiecali drogę na 
cmentarz od wilii „Urbano” do cmentarza  do 1 listopada . Jutro jest 1 listopada 
i nic tam nie widać. 

3. Czy w 2020r rzeka Orla będzie koszona i utrzymana w należytym porządku 
czy będzie  taka jaka jest teraz zarośnięta, a jej wygląd to obraz rozpaczy. Tak 
samo dotyczy to rzeki Baryczy . 
 

Pan P. Niedźwiedź  Burmistrz – herb Wąsosza na rynku  dlaczego został 
zlikwidowany ? Raz, że było wiele sygnałów bo nie wszystkim się ogólnie podobało 
choć to nie jest główny argument. Koszt jego utrzymania w roku jest duży ponieważ  
dwa razy w roku trzeba było nasadzać kilkaset kwiatów .W tych pieniądzach możemy 
zrobić piękny klomb, a poza tym w przyszłości planuję zrobić tam parking gdzie 
samochody nie będą parkowały wzdłuż tylko w poprzek tak jak jest od strony apteki, 
wtedy tych miejsc do parkowania będzie więcej tym bardziej, że będę w najbliższym 
czasie przedstawiał projekt uchwały odnośnie parkometrów na rynku. 
 
Pan Burmistrz – jeżeli chodzi o drogę na cmentarz to my zwróciliśmy się do 
Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa o przekazanie tej drogi i jak pan wie też w 
międzyczasie robimy zmianę studium. Ta zmiana studium została przekazana do 
konsultacji, ale też zrobione są już projekty na tą drogę,  mamy projekt na oświetlenie 
tej drogi no niestety ramy czasowe, bardzo chciałem by było to do 1 listopada, ale ze 
względów niezależnych od Urzędu tylko od innych instytucji dotyczących uzgodnień 
typu  Enea czy KOWR spowodowało to, że ten termin się przesunie, ale w budżecie 
Gminy na 2020r będę planował tą drogę wykonać. 
 
Pan Burmistrz- Jeżeli chodzi o koszenie międzywala  rzeki Orli to byłem w Wodach 
Polskich odnośnie tego zbiornika, który planujemy zrobić wspólnie z gminą Rawicz i 
gminą Żmigród w okolicach Korzeńska, a będzie to ze środków rządowych z małej 
retencji na powierzchni około 260 ha. Będziemy szykowali  wspólnie z burmistrzami 
sąsiednich gmin koncepcje do tego . Przy tej okazji też rozmawiałem z p. Dyrektor 
Wód Polskich odnośnie naszych rzek pomimo tego, że cały czas piszę pisma , maile 
i telefony w tej sprawie, i te wały  teraz zostały wykoszone . Mam zapewnienie od 
kierownika z Trzebnicy, który zajmuje się odcinkiem na Baryczy w Wąsoszu, że 
odcinek od mostu samochodowego do kolejowego międzywala zostanie odkrzaczony 
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i wykoszony. W przyszłym roku ma być koszone też koryto rzeki Orli i mam 
zapewnienie, że to koszenie rzeki Orli odbędzie się . Prosiłem by koszenie było 
przynajmniej 2 razy w roku ponieważ do tych rzek dojść nie można. Tam jest kwestia 
środków i  przetargów ponieważ  te przetargi są ogłaszane na duże obszary, i są 
umieszczane  w tych unijnych biuletynach co powoduje, że to zamówienie jest duże, i 
wykonawca w jakimś tam harmonogramie wykonuje te prace. Prosiłem by te prace 
zaczynać w przyszłym roku od nas byśmy mieli wcześniej wykoszone. Te przetargi  
gdzie było teraz wykoszone rozstrzygnęły się dopiero pod koniec września- początek 
października, także nie ma możliwości, żeby to wcześniej wykonać. Przed „Dniami 
Wąsosza” z radnym Skibniewskim mieliśmy taki pomysł, żeby społecznie 
zorganizować wykoszenie, ale musiała być zgoda Wód Polskich , która  była 
udzielona w ostatniej chwili i już w piątek przed uroczystościami nie zdążyliśmy 
zorganizować tego koszenia we własnym zakresie .Postaramy się na przyszły rok we 
własnym zakresie wykosić jeżeli Wody Polskie tego nie zrobią. Myślałem, aby to 
zrobić w takiej formie pospolitego ruszenia sami sobie to zrobimy .Jeszcze mamy 
spółdzielnię socjalną , która mogłaby to zrobić, ale spółdzielni należy zapłacić, ale ja 
myślałem ,że zrobienie tego wspólnie z mieszkańcami to też w jakiś sposób 
zintegruje ludzi, a ja sam deklaruję, że zrobię to nieodpłatnie. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy – zwrócił się do radnych w sprawie  
konieczności składania interpelacji i zapytań w formie pisemnej. 
 
 
Ad 5 . Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z XII sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 24 września 2019r. został 
przyjęty jednomyślnie 14 głosami „za”. 
 
                                                               
 
                                                                    Wykaz głosowania zał. nr 9. 
 
Ad 6. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza  przedstawił informację o działalności 
okresie od 24 września  do 31 października  2019r. W tym okresie wydano 15 
Zarządzeń . Dnia  26 września 2019r wydane zostało Zarządzenie dotyczące 
nieodpłatnego nabycia nieruchomości od Skarbu Państwa do zasobu gminy Wąsosz  
tj. działki nr 108 o pow. 0,21 ha  położonej w miejscowości Rudna Wielka (odwiert- 
ujęcie wody) .Kolejnym Zarządzeniem wprowadzono zmiany w budżecie gminy 
Wąsosz na 2019r., które dotyczyły zwiększenia planu dochodów  z tytułu ; dotacji 
przeznaczonej na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne określone w 
przepisach o świadczeniach opieki zdrowotnej. Ponadto zmniejszono plan dochodów 
i wydatków z tytułu : dotacji przeznaczonej na wypłatę zryczałtowanych dodatków 
energetycznych za III kwartał 2019r dla odbiorców wrażliwych, dotacji  przeznaczonej 
na dofinansowanie zadań programu „posiłek w domu i szkole , dotacji przeznaczonej 
na dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych w części gwarantowanej z budżetu 
państwa, dotacji przeznaczonej na wypłatę świadczeń wychowawczych. Na wnioski 
dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych dokonano przesunięć w planach 
finansowych w celu zabezpieczenia środków na bieżącą działalność. Dnia 27 
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września 2019r. postanowiono wydzierżawić w drodze bezprzetargowej część działki 
niezabudowanej nr 17/3 o pow. 0,30 ha w Wiklinie z przeznaczeniem na cele rolne.( 
działka za boiskiem). Następne Zarządzenie dotyczyło zmiany budżetu gminy 
Wąsosz, które polegały na zwiększeniu planu dochodów i wydatków z tytułu dotacji 
na zwrot części podatku akcyzowego do produkcji rolnej w II terminie płatniczym 
2019r, dotacji przeznaczonej na wypłatę zryczałtowanych diet dla członków 
obwodowych komisji wyborczych w wyborach do Sejmu i Senatu RP, dotacji 
przeznaczonej na wypłatę świadczeń wychowawczych. Zmniejszono plan dochodów 
i wydatków z tytułu dotacji przeznaczonej na dofinansowanie zadań w ramach 
programu „posiłek w domu i w szkole”. Ponadto na wnioski kierowników jednostek 
organizacyjnych dokonano przesunięć w planach finansowych z celu zabezpieczenia 
prawidłowości wydatków bieżących, w działach administracji publicznej i pomocy 
społecznej. Zarządzeniem z dnia 10 października 2019r postanowiono 
przeprowadzić w dniu 15 listopada b.r. przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej  w granicach działki 129/2 o pow. 0,2013 ha 
położonej w obrębie m. Pobiel.(działka w centrum wsi ) Cena wywoławcza została 
ustalona w wysokości 12,931 zł oraz wadium 2000 zł. Kolejne Zarządzenie z dnia 10 
października b.r. dotyczyło ustalenia terminu składania wniosków dotyczących 
udzielania pomocy finansowej uczniom na zakup podręczników i materiałów 
edukacyjnych na rok szkolny 2019/2020. Również dnia 10 października  b.r. wydane 
zostało Zarządzenie dotyczące wykonania uchwały RM Wąsosza nr IX/51/19 w 
sprawie określenia wymagań jakim powinien odpowiadać projekt Budżetu 
Obywatelskiego gminy Wąsosz na 2020r również  Zarządzeniem tym powołana 
została komisja ds. budżetu obywatelskiego. Dnia 14 października 2019r odstąpiono 
od sprzedaży nieruchomości oznaczonej nr działki 188/3 o pow. 0,06 ha położonej w 
obrębie Cieszkowic (droga dojazdowa do gruntów rolnych ) ze względu na  
uzasadnione wnioski osób wykorzystujących drogę dojazdową do swoich gruntów.  
Zarządzeniami z dnia 22 października 2019r : 
-  wprowadzono zmiany budżetu gminy polegające na zmianie w planie wydatków z 
uwagi na błędne przeniesienie kwoty wydatków ( 6 tys .zł) pomiędzy działami  
Pomocy Społecznej i Rodziny dokonane Zarządzeniem z 27 września 2019. 
- powołano Komisję Inwentaryzacyjną do przeprowadzenia inwentaryzacji aktywów 
na dzień 31 grudnia 2019r, 
-wprowadzono procedurę wewnętrzną w zakresie przeciwdziałania niewywiązywaniu 
się z obowiązku przekazywania informacji o schematach podatkowych w Urzędzie 
Miejskim Wąsosza oraz gminnych jednostkach organizacyjnych, 
-ustalono harmonogram prac bilansowych nad sprawozdaniem finansowym za 2019 
rok. 
Ponadto w zakresie mienia komunalnego wydane zostały Zarządzenia dotyczące : 
-wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej części działki nr 99 o pow. 0,1595 ha z 
przeznaczeniem na cele rolne położonej w Kamieniu Górowskim,(przed byłym 
sklepem) 
- wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego dzierżawcy 
działkę niezabudowaną Nr 40 o pow.0.28 ha w Bełczu Małym ( działka wśród pól) 
- wynajęcia na cele garażowe części działki zabudowanej nr 109/76  i  nr 109/98 
położonych w m. Wąsosz,(przy ul. Nowej). W związku z przejęciem  gruntu od 
Spółdzielni Mieszkaniowej przy ul. Nowej tam tych umów dzierżaw i wynająć będzie 
więcej  ze względu na to że tych użytkowników garaży , którzy je wybudowali  jest 
sporo my w tej chwili wysyłamy zawiadomienia i na bieżąco będzie to realizowane. 
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                                                                        Informacja to zał. nr 10 . 

Dodatkowe informacje : 

Burmistrz poinformował, że jeżeli chodzi o linie autobusowe, które są dotowane z 

budżetu gminy i z budżetu powiatu w dniu wczorajszym wpłynęło pismo 

mieszkańców Chocieborowic o dofinansowanie linii na odcinku Chocieborowice 

Wąsosz tam i  z powrotem i jest to kwota 1.640 zł miesięcznie .Jeżeli będzie taka 

potrzeba będziemy rozmawiać z przewoźnikiem, żeby to zrealizować. Do końca tego 

roku obowiązuje porozumienie powiatu z przewoźnikiem „Milla” na linie autobusową 

która nie obejmuje Chocieborowic. Chciałbym, aby od nowego roku wspólnie z 

powiatem górowskim  już objęła Chocieborowice ale na ten okres do nowego roku  

będziemy rozmawiać z przewoźnikiem, aby opłacić to w listopadzie i grudniu. 

Proszę państwa sołtysów o pozostanie po sesji oraz zainteresowanych radnych na 

spotkanie dotyczące  ujednolicenia wynajmu świetlic wiejskich na terenie gminy 

Wąsosz. 

Zapraszam na uroczystości w związku ze Świętem 11 listopada 2019r, gdzie 

obchody rozpoczną się o godz. 9.00 mszą Św. za ojczyznę  a następnie złożenie 

kwiatów pod pomnikiem w rynku  

Radny Jacek Chorostkowski – pan burmistrz wspomniał o tym zbiorniku 240 ha 
Rawicz Żmigród i Wąsosz czy to jest po 80 ha na każdą gminę ? 
 
Pan Burmistrz – tam jest chyba 260 ha i to mniej więcej wychodzi po równo . 
 
Radny Chorostkowski-Skoro ekipa rządząca jest taka przychylna retencji to może 
warto zastanowić się by robić przymiarki bo były plany budowy zbiornika 
retencyjnego na terenie Gminy. W latach 70- tych w Ostrawie było wskazanie. 
 
Jesteśmy jedną z nielicznych gmin gdzie mamy złącza rzek i może warto pomyśleć o 
zbiorniku retencyjnym. 
 
Burmistrz – od jakiegoś czasu  już się nie buduje zbiorników  bo zauważamy suszę i 
tutaj jest propozycja budowy zbiornika  na wypadek suszy. Można złożyć wniosek by 
taki zbiornik zbudować u nas 
Lepiej należałoby zastanowić się nad budową  nowych urządzeń wodnych na rz. 
Barycz ponieważ śluza w Czeladzi przy zamknięciu  i przy przelewaniu się przez 
śluzę  wody nie spiętrzy więcej wody w Wąsoszu  niż 20,30 cm i tu jest ten problem. 
Tutaj lepiej byłoby wybudować jaz między mostem kolejowym z złączem rzek 
spowodowałaby ,że tą wodę moglibyśmy tutaj mieć. Osoby, które korzystają z 
pozwoleń wodnoprawnych moim  widzimy niejednokrotnie większe wykorzystywanie 
tej wody niż jest pozwolenie wodnoprawne i tak naprawdę całą wodę można 
wypompować przez 4 dni. 
 
Ponadto pan Burmistrz poprosił pana Prezesa  Spółki Wodociągowo- Kanalizacyjnej 
o wyjaśnienie ostatnich  zgłoszeń dotyczących skarg w sprawie  jakości dostarczanej 
wody oraz działań podjętych w tym zakresie. 
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Topolski Sylwester Prezes – w ostatnim czasie pojawiło się kilka problemów, a 
mianowicie 8 i dotyczyły one rejonu zasilania z Rudnej Wielkiej i wody z ujęcia 
Młynary-Załęcze sprzedawanej przez Rawicz. Do każdego przypadku podchodzimy 
rozsądnie i sprawdzamy co się dzieje. Woda dostarczana z tych ujęć była czysta, ale 
pojawił się niewłaściwy zapach. Mogło to być związane z tym, że po okresie letnim 
mogło to się dziać w naszych sieciach i mogło być to niedostatecznie przepłukane. 
Obecnie też dużo płuczemy sieć, by to wyeliminować i w dużych ilościach ją 
wypuszczamy ponieważ za dużo woda była odstana . Najprawdopodobniej wiązało 
się to z odcinkami końcowymi sieci. Jeżeli się okaże, że nadal coś się dzieje to 
proszę przedstawicieli wsi o zgłoszenia do mnie, aby o tym rozmawiać, ustalić 
strategię by to sprawdzić i wyeliminować wszystkie nieprawidłowości. Woda w 
sieciach 20 lat temu była gorsza. W sieci poodkładało się dużo różnych związków i 
minerałów i dlatego tak może się dziać. Może są jakieś odcinki sieci, które psują całą 
wodę. Są prowadzone systematycznie badania  wody przez Sanepid, a wyniki są 
umieszczane na naszej stronie internetowej i każdy może się z tym zapoznać. Wodę 
rzeczywiście mamy dobrą i woda ze sklepu jest niejednokrotnie gorszej jakości niż 
woda dostarczana przez nasze wodociągi. 
 
 
Radny J. Chorostkowski – co się zmieniło w przeciągu 20 lat w formie uzdatniania 
wody bo pan wspomniał ,że woda była wtedy gorsza a teraz jest lepsza ? 
 
Topolski Sylwester - Prezes – nie mieliśmy tych ujęć  jakie teraz mamy. 
 
Radny J. Chorostkowski – cały czas ujęcia wody mamy takie same ,stacji uzdatniania 
wody nie posiadamy za wyjątkiem filtru piaskowego,  zbiorniki w Rudnej Wielkiej 
mamy pobudowane 30 lat temu i nie wiem czy w ogóle były czyszczone. Ja wiem ,że 
pan pracę rozpoczął 1 sierpnia b.r., ale przywołuje posiedzenie komisji z dnia 15 
lipca  2019 gdzie była wielka nagonka bo ja śmiałem się zwrócić z zapytaniem co się 
dzieje z wodą, czego ja wynajduję , wiecznie jestem wiechrzycielem,  a jednak z 
perspektywy czasu  okazało się ,że to co zgłaszałem to co sygnalizowali mi 
mieszkańcy  było racją .Ja  nie wiem kto zawinił czy faktycznie kiedyś ta sieć nie była 
płukana to mnie nie interesuje tylko w przeciągu 20 lat nic się nie zmieniło. 
 
 
Topolski Sylwester – Prezes –Nieprawda .Pojawiły się nowe odwierty. 
 
Radny J. Chorostkowski- te odwierty które są , mówimy o Kamieniu to są stare 
odwierty, w Rudnej Wielkiej ostatnia studnia była wiercona 4-5 lat temu, 
wcześniejsza 10 lat temu. 
 
Topolski Sylwester – Prezes- a mówimy o latach 20 lat temu. 
 
Radny J. Chorostkowski- tak zgadza się , a zmieniło się to ,że mam świadka jednego 
z mieszkańców, który zapytał pracownika przy spisywaniu licznika skąd ma wodę to 
usłyszał , że z  Młynar następnie zadzwonił do Prezesa  wodociągów gdzie usłyszał 
,że wodę ma z Rudnej Wielkiej , następnie rozmawiał z kierownikiem i on powiedział 
,że wodę ma z Załęcza i po tym stwierdził ,że w ułamku sekundy dowiedział się ,że 
wodę ma z trzech miejsc. 
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Topolski Sylwester – Prezes-  to jest tutaj przekłamanie . 
 
Radny J. Chorostkowski – tak też stwierdził mieszkaniec. 
 
Topolski Sylwester – Prezes  - Trzymajmy się faktów .Jest taki rejon  wspólnego 
zasilania gdzie wodę możemy podać z trzech miejsc Załęcza Rudnej i Młynar. Fakt 
jest taki jeżeli przełączymy pewną zasuwę woda idzie tylko z Rudnej Wielkiej  i jeżeli 
ją zamkniemy woda idzie jednocześnie z Młynar i Załęcza, i woda się miesza, i 
zależy jakie jest ciśnienie chwilowe w sieci taka woda dochodzi . Bo nie ma takiego 
luksusu żeby wszystkim dostarczyć wodę pod odpowiednim ciśnieniem z jednego 
ujęcia . My musimy na bieżąco codziennie sprawę monitorować bo nie wszędzie u 
odbiorców końcowych ciśnienie jest zadawalające. Są takie sytuacje, że w ciągu dnia 
woda z rana w danej miejscowości  jest z jednego ujęcia, a po południu z innego 
.Tam jest podłączenie zasilanie pierścieniowe , a zasilanie pierścieniowe to jest takie 
,że woda idzie z trzech kierunków. Wtedy kiedy człowiek udzielał informacji u 
odbiorcy skąd jest woda, woda była z jednego ujęcia , gdy zgłosił ten odbiorca do 
mnie uwagi to podjąłem decyzję o tym ,żeby przepłukać sieć i ja widzę ,że w 
hydrancie jest woda dobra , ale dalej na końcu wioski jest jeszcze jeden hydrant  i 
dodatkowo przepłukujemy wtedy  ostatnią sieć, aby ta woda  była dobra bo za chwile 
ja tam pojadę i będę pił tą wodę z kranu bo tak robię. Później kierownik informuje 
mnie, że nie mamy  odpowiedniego ciśnienia więc kolejna zmiana, a ktoś wyciąga 
nieprawdziwe wnioski, że nikt nie wie skąd jest woda, ale my wiemy skąd jest woda.  
 
Pan J. Chorostkowski – powiem tak zupełnie szczerze 
 
Pan Przewodniczacy Rady – proszę panie radny kończymy tą dyskusję. 
 
Pan J. Chorostkowski- ale momencik  panie przewodniczący nie będzie pan 
ograniczał mi praw, pan już raz głos mi zabrał  jest pan jakimś autokratą . 
 
Pan Przewodniczacy Rady- jest pan niezdyscyplinowany  w tej chwili. 
 
Pan J. Chorostkowski- to może mnie pan ukarać . Powiem tylko jedną puentę . 
Cieszę się ,że jest pan otwarty na spotkania z mieszkańcami  bo te spotkania bardzo 
dużo wniosą , zobaczy pan w rzeczywistości gdzie mieszkańcy przyniosą panu filtry i 
swój kamień z czajnika. 
 
Topolski Sylwester – Prezes -  ja spotykam się z mieszkańcami . 
 
Pan J. Chorostkowski – tak ja pamiętam ,że  w  Zbakowie Górnym jedna pani 
przyniosła panu czajnik bezprzewodowy cały biały po tygodniu. 
 
Topolski Sylwester – Prezes – tak to jest wapń. 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie skargi z dnia 1 sierpnia 2019r w związku z 
rozbudową wysypiska w Rudnej Wielkiej. 
 
Pan Przewodniczący Rady odczytał treść skargi mieszkańców Gminy skierowaną 
przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska do rozpatrzenia przez Radę. 
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Pani  radna Ewa Golba  i radna Agnieszka Smektała oświadczyły ,że zgodnie z art. 
25 a  ustawy o samorządzie  gminnym nie będą zabierały głosu i nie będą głosowały   
ze względu na swój interes prawny.  
 
Pan Przewodniczący Rady – poinformował ,że w pierwszej kolejności skargę 
skierował do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia 
postępowania wyjaśniającego w tej sprawie . 
 
Pan Robert Szyjka  członek komisji Skarg Wniosków i Petycji odczytał uzasadnienie 
Komisji. Dnia 7 października 2019r. Generalny Dyrektor Ochrony Środowiska 
przesłał skargę na działalność Burmistrza Wąsosza w związku z rozbudową 
wysypiska w Rudnej Wielkiej . 
Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r kodeks postępowania 
administracyjnego organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność 
Burmistrza jest Rada Gminy. W pierwszej kolejności skarga została skierowana do 
Komisji Skarg ,Wniosków i Petycji celem przeprowadzenia postępowania 
wyjaśniającego i zbadania zasadności zarzutów. Komisja na posiedzeniu w dniu 22 
października 2019r. zapoznała się z treścią skargi i wnosi do Rady o przekazanie 
zarzutu opisanego w skardze pod poz. 1 dotyczącego: 
-rozbudowy wysypiska na gruntach rolnych „które jeszcze niedawno miały bardzo 
wysoką, III klasę użytku rolniczego, a w wyniku działań inwestora zmieniły się w 
rejestrach na grunty nieprzydatne rolniczo, co pozwoliło uniknąć udziału Ministra 
Rolnictwa w uzyskaniu zgody na ich wyłączenie z produkcji rolnej, oraz uniknąć 
wymaganych opłat do budżetu Państwa" 
oraz zarzutu opisanego w skardze pod poz. 3 cześć II 
- tj. wydania pozwolenia na budowę gazociągu " z rażącym naruszeniem prawa m.in. 
na podstawie przedłożonego przez inwestora fałszywego materiału dowodowego" 
do rozpatrzenia przez Radę Powiatu Górowskiego . 
Zgodnie z art. 22 ust 1 ustawy z dnia 17 maja 1989r. Prawo geodezyjne i 
kartograficzne (Dz. U. z 2019r. poz.725 ze zm.) sprawy w zakresie gleboznawczej 
klasyfikacji gruntów prowadzi Starosta zaś zgodnie z art.28 ust. 1a , art. 80 ust.1 pkt 
1 ustawy z dnia 7 lipca 1994r. Prawo budowlane ( t. j. Dz.U. z 2019r poz..1186) 
pozwolenia na budowę gazociągu wydaje Starosta Górowski. 
Zgodnie z art. 231§ 1 kpa jeżeli organ, który otrzymał skargę jest niewłaściwy do jej 
rozpatrzenia obowiązany jest przekazać ją właściwemu organowi, zawiadamiając o 
tym skarżącego. Pozostałe zarzuty ujęte w skardze będą rozpatrywane po 
otrzymaniu stosownych niezbędnych dokumentów oraz wyjaśnień, o które Komisja 
wystąpiła do Burmistrza Wąsosza jak też do Starostwa Powiatowego w Górze. 
Stosownie do art. 237 § 1 kpa skarga winna być rozpatrzona przez Radę bez 
zbędnej zwłoki nie później niż w ciągu miesiąca. Jednakże w razie nie załatwienia 
skargi w terminie, Rada jest zobowiązana zawiadomić skarżących z podaniem 
przyczyny i nowego terminu rozpatrzenia oraz z pouczeniem o prawie wniesienia 
ponaglenia (art. 237 § 4 kpa w związku z art.36 § 1 kpa) W związku z tym, że skarga 
jest złożona i wymaga zebrania dokumentów oraz przeprowadzenia postępowania 
wyjaśniającego co do poszczególnych zarzutów Komisja wnioskuje do Rady o 
wydłużenie terminu jej rozpatrzenia. 
 
 
Dyskusji nie było . 
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Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 11 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/95/19 w sprawie skargi z dnia 1 sierpnia 
2019r w związku z  rozbudową wysypiska w Rudnej Wielkiej. 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 11 
                                                       Uchwała Nr XIII/95/19 to zał. nr 12 
 

Posiedzenie opuściła radna Ewa Golba 9.43. Od tej pory jest 13 radnych. 
Przerwa w obradach   
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia obniżenia stawki średniej ceny skupu 
żyta do celów podatku rolnego w roku 2020. 
 
Burmistrz poinformował ,że górna stawka  ustalona została na 2020r w wysokości 
58,46 zł , a propozycja Burmistrza  to stawka w wysokości 55 zł za 1 q żyta. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  była pozytywna poinformował 
Robert Szyjka – Przewodniczący Komisji 
 
Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/96 /19 w sprawie ustalenia obniżenia stawki 
średniej ceny skupu żyta do celów podatku rolnego w roku 2020. 
 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 13 
                                                       Uchwała Nr XIII/96/19 to zał. nr 14 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia podatku od nieruchomości. 

Pan Burmistrz poinformował ,że proponuje aby stawki podatku od nieruchomości na 
2020r pozostawić takie same jak w roku obecnym jedynie proponuje  obniżenie 
stawki od działalności gospodarczej z kwoty 22,50 do kwoty 22 zł  

 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  była pozytywna 
poinformowała Renata Czaja – przewodnicząca Komisji 

Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/97 /19 w sprawie podatku od nieruchomości  
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                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 15 

                                                       Uchwała Nr XIII/97/19 to zał. nr 16 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/55/19 z dnia 28 maja 
2019r. dotyczącej poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku 
rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych oraz ustalenia wynagrodzenia za 
inkaso. 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy poinformowała ,że  rada gminy 
podejmuje uchwałę a w załączniku wykazuje z imienia i nazwiska inkasentów. W 
związku z tym ,że w Baranowicach i Dochowej zmienili się sołtysi należy dostosować 
zapisy w tym złączniku . 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  była pozytywna 
poinformowała Renata Czaja – przewodnicząca Komisji 

Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/98 /19 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/55/19 
z dnia 28 maja 2019r. dotyczącej poboru w drodze inkasa podatku od 
nieruchomości, podatku rolnego, podatku leśnego od osób fizycznych oraz 
ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 17 

                                                             Uchwała Nr XIII/98/19 to zał. nr 18 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/91/19 RM Wąsosza 
z dnia 24 września 2019r. dotyczącej określenia źródeł dochodów i wydatków 
nimi finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, które 
prowadzą wydzielony rachunek dochodów. 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy poinformowała ,że Regionalna Izba 
Obrachunkowa zwróciła uwagę, aby doprecyzować w § 4 uchwały Nr XII/91/19 z dnia 
24 września 2019r  kompetencje kierowników jednostek. W związku z czym,  w której 
określamy ,że  szczegółowy plan dochodów i wydatków rachunków wyodrębnionych 
przygotowuje kierownik jednostki organizacyjnej i  przedstawia Burmistrzowi w ciągu 
14 dni od daty podjęcia uchwały przez Radę ,która określa wielkość poszczególnych 
pozycji globalnie natomiast kierownik jednostki szczegółowo określa dział rozdział i 
paragraf i przedstawia do zatwierdzenia Burmistrzowi Wąsosza. 

 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  była pozytywna 
poinformowała Renata Czaja – przewodnicząca Komisji 

Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
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Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/99 /19 w spraw zmiany uchwały Nr XII/91/19 
RM Wąsosza z dnia 24 września 2019r. dotyczącej określenia źródeł dochodów 
i wydatków nimi finansowanych wraz ze wskazaniem jednostek budżetowych, 
które prowadzą wydzielony rachunek dochodów. 

                                                                   Protokół głosowania to zał. nr 19 

                                                                   Uchwała Nr XIII/99/19 to zał. nr 20 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej g. Wąsosz 
na lata 2019-2032. 

 

Projekt uchwały omówiła Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy. Poinformowała ,że 

Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2019 -2032  jest zmieniana z uwagi na 

zmianę w trakcie roku zarządzeń i uchwał w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz. 

Od początku roku uchwała budżetowa została zwiększona po stronie dochodów i 

wydatków o kwotę 2.062.762 zł . Czyli ta część  wieloletniej prognozy finansowej 

gdzie wskazujemy wielkość dochodów , wydatków, stan budżetu, źródła dochodów i 

kierunki wydatków zostają dostosowane do zmian podyktowanych zmianami tej 

uchwały budżetowej przyjętej na początku roku. Wprowadzamy też zmiany w 

wieloletnich przedsięwzięciach inwestycyjnych. Tam pokazuje się zadania, które 

wykraczają poza rok budżetowy. Do tej pory były tylko dwa zadania,  a mianowicie 

pozytywną edukację, która rozpoczęła się w roku ubiegłym a kończy się 31 

października  b. r. i w dwóch tygodniach ją rozliczamy. Natomiast przystąpiliśmy do 

nowego programu pn.”Wąsosz stawia na maluchy” jest to kontynuacja klubiku tylko 

pod inną nazwą .Tam zostały utworzone dodatkowe miejsca dla dzieci i dlatego 

należy  to wprowadzić do budżetu i jest to zadanie ze środków Europejskich,  które 

przekazuje Wojewódzki Urząd Pracy we Wrocławiu i również zadanie, które obejmuje 

kolejne dwa lata i dlatego należy dokonać tych zmian w przedsięwzięciach. W 

bieżącej uchwale budżetowej na koniec roku  wojewoda też dostosowuje swoje plany 

finansowe gdzie przekazywane są dodatkowe dotacje. Dotacje te dotyczyły zmiany 

po stronie dochodów i wydatków na łączną kwotę 486.000 zł, a dotyczyły one 

zwiększenia dochodów i wydatków z tytułu dotacji na obsługę wyborów o kwotę 

10.708 zł , zmniejszamy również dochody i wydatki z tytułu administracji rządowej a 

dotyczy to spraw obywatelskich  tj. Urzędu Stanu Cywilnego . Od 2 lat te zadania 

USC są monitorowane i wyceniane wartościowo każde zadanie i USC jest 

zobowiązane do przedstawienia sprawozdań kwartalnych z tych ilości dokonanych  

czynności . Jeżeli wartość tych czynności jest mniejsza niż zakładano w projekcie 

dotacji  to UW zmniejsza nam dotacje na te zadania i na dzień dzisiejszy umniejszyli 

nam  o kwotę 6.303 zł . Z dotacji nie płaci się tutaj za gotowość bo pracownik jest 

zatrudniony na 8 godzin bo nigdy nie wiemy kiedy przyjdzie interesant by wydać jemu 

akt zgonu czy też inny dokument. Nikt nie płaci pracownikowi za to że wyda  2 lub 10  

dokumentów tylko za czas pracy  bo wynagrodzenie jest miesięczne. Dostajemy 

dotacje w granicach 60.000 zł natomiast koszt utrzymania wynosi 200.000 zł . W 
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związku z tym ,że jeżeli chcemy utrzymywać na pełnym etacie te osoby  to musimy 

dopłacać z własnych środków. Niektóre gminy umniejszają etaty np. USC pracuje 4 

godzin. My  obsługujemy dwie gminy  Wąsosz i Jemielno wobec tego nikt nie będzie 

zmniejszał etatów, ale musimy liczyć się z tym ,że dopłacamy z własnych środków na 

ich wynagrodzenia. Zwiększa się dochody  i wydatki z tytułu dotacji przeznaczonej na 

zasiłki stałe o 33.000 zł, na realizację świadczeń rodzinnych i funduszu 

alimentacyjnego 200.000 zł , na realizację programu „asystent rodziny” 12.600 zł ,na 

wyprawkę  szkolną w kwocie 1.422 zł i zakup podręczników do szkół o kwotę  47.900 

zł. Wprowadzamy nowe zadanie „Wąsosz stawia na maluchy „ oraz wprowadzamy 

środki unijne na realizację przez Zespół Szkół w Wąsoszu programu „ Razmusa 

+”.Po stronie dochodów wprowadzamy  subwencję oświatową w związku z 

podwyżkami  dla nauczycieli od 1 września  2019r. o kwotę 141.000 zł 

.Wprowadzamy środki na usuwanie azbestu o kwotę 57.000 zł ,zwiększamy dochody 

z tytułu realizacji niektórych pozycji  powyżej planu z tytułu odsetek od osób 

fizycznych i prawnych w opłatach  również w zakresie gospodarki gruntami i 

nieruchomościami, podatku od czynności cywilnoprawnych, wpłatami za zezwolenia 

na sprzedaż alkoholu, a zmniejszamy opłatę targową i opłatę eksploatacyjną. Po 

stronie wydatków  wprowadzamy dwa nowe zadania inwestycyjne a mianowicie 

zakup i wymianę pieca do OPS Wąsosz za kwotę 21.000 oraz na  utwardzenie placu 

przy klubiku w Wąsoszu przy placu zabaw 21.120 zł . Zwiększamy środki na  drogi 

gminne 15.000 zł, w gospodarce  gruntami i nieruchomościami, na usługi obce 

20.000 zł , na oświetlenie uliczne 45.000zł , na świetlice 15.000 zł na obiekty 

sportowe 2.000 zł , przesuwamy  w administracji na  radę gminy. Dokonujemy zmian 

pomiędzy rozdziałami i paragrafami w oświacie gdzie pojawiły się duże oszczędności  

w Zespołu Szkół w Wąsoszu ze względu na zaplanowanie odpraw dla nauczycieli w 

związku z planowanym przejściem na emeryturę, ale to nie zostało zrealizowane. Te 

środki przesunęliśmy do innych jednostek oświatowych ze względu na podwyżki dla 

nauczycieli. Dokonujemy też zmian w zakresie pomocy społecznej i rodziny  

przesunięć na wniosek kierownika jednostki. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  poinformowała 
,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  pozytywna. 
 
Dyskusji nie było 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/100/19 w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej g. Wąsosz na lata 2019-2032. 

 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 21 
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                                                       Uchwała Nr XIII/100/19 to zał. nr 22 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu g. Wąsosz na 2019r. 

Przewodniczący Rady stwierdził ,że propozycje zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2019r został omówiony w punkcie 12 dlatego poprosił Komisję Budżetu, Inwestycji i 
Mienia Komunalnego o przedstawienie opinii do tego projektu uchwały.  
 
Następnie radna Renata Czaja – poinformowała ,że Komisja Budżetu ,Inwestycji i 
Mienia Komunalnego   wyraziła pozytywną opinie do przedstawionego projektu 
uchwały. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za” ,0 „przeciw”, 0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIII/101/19 w sprawie zmiany budżetu g. Wąsosz 
na 2019r. 

                                                           Protokół z głosowania  to zał. 23, 
                                                           Uchwała Nr XIII/101/19 to zał. 24 
 

Ad. 13 a Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały XXXIV/246/17 z dnia 10 
listopada 2017r. w sprawie opłaty targowej. 

 

Pan  Przewodniczący odczytał projekt uchwały przedłożonej przez radnego 
Chorostkowskiego ,który brzmi : 

§ 1 .„Zmienia się zapis paragrafu 1 o dodanie podpunktu c o brzmieniu: Wyżej 
wymieniona wysokość opłaty targowej będzie inkasowana tylko w sobotę, a środa 
będzie zwolniona z opłat” 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi” 
§ 3. „Uchwała wchodzi w życie  po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Dolnośląskiego i ma zastosowanie od 1 stycznia 
2020r. „ 

 
 
Dyskusja : 
 
Pan Paweł Niedźwiedź -Burmistrz –chciałbym się odnieść do projektu tej uchwały. 
Chodzę na targ w soboty , chodzę na targ wcześnie rano w środę i widzę jak to 
wygląda i osób handlujących w środę jest zdecydowanie mniej i jest to uchwała 
potrzebna tym handlującym , ale mam uwagę ,że mieliśmy  wspólną komisje i można 
było to omówić wcześniej. Radni zagłosują jak uważają. Ja uważam ,że to jest dobry 
pomysł. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – spotykamy się na tej sali rok czasu i czy pan pamięta 
ostatnią sesję gdzie był  przedkładany pana pomysł  projektu uchwały w sprawie 
dofinansowania przydomowych oczyszczalni ścieków mimo tego ,że razem 
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siedzieliśmy na świetlicy w Zbakowie  Dolnym i zastanawialiśmy się nad  wysokością 
dofinansowania potem mieszkańcy poprzez mnie pisaliśmy pismo do 
przewodniczącego ,przewodniczący umył ręce ,następnie składaliśmy petycje , 
petycja była niezasadna  może teraz dorobimy się nowych standardów współpracy o 
tym rozmawialiśmy tydzień temu. 
 
Pan Burmistrz akurat do tamtej uchwały sam sposób procedowania był 
przeprowadzony z radnymi  i nie było to  wyciągnięte z kapelusza tak jak ta i to tylko 
moja uwaga. 
 
Radny Chorostkowski –  wie pan jak to jest . Za długo na świecie żyję.  
 
Pan Burmistrz – Nie tutaj. 
 
Pani Irena Wachowiak – radca prawny Urzędu Miejskiego – chcę się odnieść do tego 
projektu uchwały . W istocie to jest tak ,że rada może  wprowadzić zwolnienia do 
opłaty targowej nie mniej jednak zwolnienia te zgodnie z  art. 19 ustawy o podatkach 
i opłatach lokalnych winno mieć charakter przedmiotowy . Przedmiotowy tzn. handlu 
obwoźnego, handlu kwiatami, sprzedaży płodów rolnych . Budzi pewne  wątpliwości 
zwolnienie sprzedaży w pewne dni tygodnia . W mojej ocenie to jest tak jakby radni  
zwolnili wszystkie nieruchomości z podatku od nieruchomości w styczniu i lutym. 
Oczywiście opinia radcy nie jest warunkiem ważności uchwały  czy warunkiem 
koniecznym . To jest tylko moja opinia a organ nadzoru się w tej mierze wypowie do 
podjętej uchwały. 
 
Radny Chorostkowski Jacek – i tutaj burmistrz ma odpowiedź. My możemy jako rada 
wszystko podjąć i  możemy opłatę pobierać tylko w sobotę, a pani mecenas 
jednoznacznie określiła się, ja to rozumie ,bo taka jest linia obrony . 
 
Radny Tomasz Skibniewski -  chciałbym zaznaczyć panie radny, że pobieranie opłat 
w środę i sobotę nie wiąże się tylko z pobieraniem opłat ale również z obsługą tego 
terenu więc pieniążki na to też trzeba pozyskać. 
 
Radny Chorostkowski Jacek -inkaso prowadzi osoba fizyczna ona niczego nie 
sprząta a pobiera 20 % tego inkasa  i ma problem bo w środę musi być urlopowana 
bo jest to jej dodatkowe zajecie. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych 
Przewodniczący Rady stwierdził ,że Rada Miejska Wąsosza  głosowała 
następująco : za projektem uchwały głosowało 4 radnych, przeciw było 7  oraz 
2 wstrzymujące się . Wobec tego rada odrzuciła projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały XXXIV/246/17 z dnia 10 listopada 2017r. w sprawie opłaty 
targowej. 
 
 
                                                 Projekt uchwały to zał. nr 25 
                                                 Protokół z głosowania to zał. nr 26 
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Radny Jacek Chorostkowski – nie mogło być inaczej . Panie Burmistrzu nie mogło 
być inaczej takie są wytyczne . Ja wiem, że ci którzy zarabiają 8.000 zł zaopatrują się 
w galeriach, a pozostali na lokalnym targowisku. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy- Pan radny mówił o 8 tys. zł, o galeriach, o 
dziwnych podejrzeniach. Może lepiej wcześniej  przedłożyć projekt uchwały i 
wypracować rozwiązanie zgodne z przepisami prawa, które można  będzie spokojnie 
przyjąć, a nie zaskakiwać bądź insynuować, że jest jakaś zmowa lub wytyczne 
.Każdy radny głosuje we własnym imieniu i według swojego sumienia. Rozmawiając 
z burmistrzem mieliśmy tutaj inną propozycję, ale tutaj burmistrz  wyraźnie mówił ,że 
jest za tą uchwałą i możemy przygotować stosowny projekt na następną sesję w tej 
sprawie i zapraszamy do uzgodnień bo też wiem jak to wygląda bo sam chodzę na 
targowisko. 
                                                              
Pan Jacek Chorostkowski – panie sekretarzu chcę przywołać jedną z pierwszych 
sesji gdzie wrzucił pan uchwałę o wynagrodzeniu burmistrza bez żadnych konsultacji 
i ja na korytarzu rozmawiałem z burmistrzem, i mówiłem ,że  panie burmistrzu jest to 
początek pana pracy  przepuśćmy to przez komisje, rozmawiajmy, ja wiem że się 
panu wynagrodzenie należy . Nie, musiało być to wrzucone na zasadzie  „ ad hok” . 
Ja wiem ,że robi pan za wiceburmistrza, sekretarza i skarbnika , ale jest pan 
medialny. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz – panie radny jeszcze jestem palaczem w tym 
urzędzie, inspektorem, bo jako jedyny umie obsługiwać piec w Urzędzie. Jeżeli 
chodzi o wynagrodzenie burmistrza ja  to tłumaczyłem na sesji nie może być takiej 
sytuacji ,że pracownik pozostaje bez wynagrodzenia i czy ktoś tego chce czy nie 
chce  wynagrodzenie powinno się znaleźć na sesji bo pracownik mógłby wnieść 
pozew do sądu w związku z brakiem wynagrodzenia gdzie mogliśmy zapłacić 
dodatkowo z budżetu odszkodowanie i odsetki od należnego wynagrodzenia. To nie 
była żadna wrzutka to po prostu musiało się stać 
 
Radny Jacek Chorostkowski -  ale takich wrzutek było więcej . Tu się zdarzyło ,że 
dzisiaj była sesja poświęcona opłatom lokalnym nie dyskutowaliśmy na temat rzeźni 
czy piekarni  tylko na temat związany z tym tematem . Złożyłem propozycje i 
wiedziałem ,że będzie to utrącone  bo takie są wytyczne i tak ma być . Czy 10 petycji  
czy 30   moich  projektów będzie utrąconych to jest mi zupełnie obojętnie . Państwo  
to widzą odbierają i to akceptują. 
 
Radny Tomasz Skibniewski – Kiedy mieliśmy dostać te wytyczne skoro to pan  
przedłożył projekt uchwały przed sesją bo jest to rzucanie oszczerstw w naszą 
stronę. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – i niech tak pozostanie. 
 
Radny Tomasz Skibniewski-zostało tutaj wyjaśnionej przez p. mecenas wyjaśnione. 
Wydaje mi się, że osoby handlujące na targowisku są osobami przyjezdnymi dlatego 
te opłaty nie są tak wysokie by ich odstraszać. 
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Radna Renata Czaja – odnoszę się do pana wypowiedzi  w sprawie cen na targu  i to 
jest nieprawda .Kupując coś w galeriach po przecenach  jest o wiele taniej niż na 
targu  i to samo jest jeżeli chodzi o warzywa bo kupuje je w osiedlowym sklepie gdzie 
też jest taniej. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – to należy stawkę opłaty targowej podnieść żeby 
zlikwidować targ. 
 
Radny Tomasz Skibniewski – nikt nie podniósł opłaty targowej więc proszę tak nie 
mówić. 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice -panie radny my jako sołtysi musimy 
nachodzić się z tytułu zbierania podatków i otrzymujemy 7 % za inkaso , a tutaj na 
targu przychodzi inkasent  gdzie wszystkich ma w jednym miejscu i zbierze pieniądze 
w wysokości 20 % dla siebie, a  może zmniejszyć to inkaso i będzie wówczas więcej 
pieniędzy na utrzymanie targowiska. Uważam ,że gro handlujących na targu to 
pośrednicy dlatego by zarobić mają takie ceny wyższe niż w sklepach o czym mówiła 
radna .Myślę ,że  nie możemy traktować tak ludzi, że handlujący w środę nie płacą 
natomiast handlujący w sobotę płacą. 
 
 
Ad.14.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady  poinformował ,że  uczniowie klas PSP Czarnoborsko  
zaprosili radnych na uroczyste śpiewanie „ Dla niepodległej” w dniu 12 listopada 
2019r. o godz. 11.00 w budynku szkoły w Pobielu. 
Pan Przewodniczący Rady zaproponował, aby wspomóc finansowo kolegę radnego  
Rapiora, który  jest w takiej sytuacji jakiej jest. 
Radny Andrzej Rapior – nie wyrażam na to zgody . Dziękuję na razie radzę sobie 

finansowo w mojej chorobie i mam nadzieję ,że dotrwam do końca, a nie chciałbym 

,żeby ktoś kiedykolwiek powiedział mi, że korzystałem z ludzkich pieniędzy. 

 
Ad. 15 Wolne głosy i wnioski. 
 
Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice- chce skorzystać z  obecności 
wicestarosty  p. Grzegorza Kordiaka odnośnie białych plam i chodzi o dowóz dzieci 
do szkół gdzie jako jedyna miejscowość  Chocieborowice zostaliśmy pozbawieni tej 
możliwości ,żeby 10 dzieciaków dowieźć do szkół średnich. Na dzisiaj rodzice nie są 
w stanie to realizować . Czy pan Starosta jest w stanie nam pomóc bo Burmistrz 
Wąsosza zadeklarował pomoc i widać tutaj gest gminy. Rozwiązań jest kilka i 
wystarczyłoby jedno przesunięcie czasu gdzie dzieci mogłyby przyjechać do 
Wąsosza i przesiąść się do autobusów do Góry lub Rawicza. Nam proponuje się 
rozwiązanie inne by uruchomić dodatkową linę autobusową , ale rodzice muszą to 
sfinansować gdzie za jedno dziecko należałoby ponieść koszty ok 1000 zł a jedna z 
naszych mieszkanek ma 3 dzieci dojeżdżających więc nie jest to do udźwignięcia. 
Czy jest możliwość wsparcia z powiatu w tym zakresie. 
 
Pan Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski -  pan Andrzej Mazur przedstawiając 
problem narzucił już tutaj pewną narrację ,że starostwo nie chce , że nic się w tym 
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kierunku nie robi. Otóż jest nieprawda i ja to dementuję. W miesiącu wrześniu 
przyszła do mnie mieszkanka p. Jaszczyńska- Ferenc z prośbą, aby pomóc w tym 
temacie . Zgodnie z obowiązującym prawem Powiat nie ma takiego prawa ,żeby 
organizować dojazd dla uczniów do szkół ponadpodstawowych, ale żeby wyjść na 
naprzeciw mieszkańcom prosiłem swoich pracowników aby zwrócili się do 
przedsiębiorcy który prowadzi transport, żeby wyjść naprzeciw tym oczekiwaniom. 
Tak utworzyliśmy dwie linie komunikacji otwartej zbiorowej współfinansowanej ze 
środków Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego we Wrocławiu między innymi przez 
teren gminy Wąsosz i mieliśmy takie prawo bo my w takim przypadku jeżeli transport 
jest przez dwie gminy wydajemy zezwolenie. To o czym mówi pan Andrzej Mazur , 
jasne została opracowana oferta przez przedsiębiorstwo „Mila” ale ja tu jestem 
zdziwiony ,że rodzic ma płacić miesięcznie 1000 zł  bo uważam ,że to jakieś 
kuriozum . Nie wiem skąd takie informacje . Ja dostałem informację na 1.680 zł 
miesięcznie za taką linię. Taka propozycje p. Jaszczyńska otrzymała lecz rodzice z 
tego nie chcą chyba skorzystać. Powiem więcej ,że my  jako  powiat na terenie gminy 
Wąsosz takiej linii  komunikacji Chocieborowice – Wąsosz  zrobić nie możemy bo 
takie zezwolenie wydaje burmistrz. My jesteśmy otwarci na współpracę jak było to w 
przypadku kiedy otwieraliśmy te linie,  które obowiązują do końca  tego roku, pan 
burmistrz podpisał  z mani porozumienie mówiące o tym ze wspólnie z gminą 
Jemielno będzie współfinansował te linie. Teraz sytuacja jest odwrotna  i takie 
porozumienie podpisane przez burmistrza i zostać podpisane wówczas z nami i to 
my możemy do takiej linii się dołożyć. Ja wiem ,że radna powiatowa p. Owczarek 
złożyła wczoraj pismo w tej sprawie w starostwie. My też jesteśmy otwarci na to żeby 
mieszkańcom pomoc. 
 
Ad .16 Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XIII sesję Rady Miejskiej Wąsosza” 
zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 
 


